
1 

Protokół Nr 11 

z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Obywatelskich  

Rady Miasta Zgierza  

z dnia 21 maja 2025 r. 

 

Posiedzenie odbyło się w sali 114 Urzędu Miasta Zgierza. 

 

Posiedzenie prowadziła Nadja Wojtera Przewodnicząca Komisji. 

 

Obecność członków na posiedzeniu: 

Radni obecni – 8 (Tomasz Dziedzic, Agata Grzelak-Makowczyńska, Marek Hiliński, 

Paulina Krysztofiak, Elżbieta Krzewina, Jakub Kwiatkowski, Artur Linkowski, Nadja 

Wojtera). 

Radni nieobecni – 1 (Anna Boś). 

Listy obecności stanowią załączniki do protokołu. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Uwagi do porządku obrad. 

3. Dyskusja na temat walki ze smogiem oraz wpływu zanieczyszczeń powietrza 

na zdrowie mieszkańców. 

4. Omówienie sposobów kontroli, planowanych inwestycji oraz dopłat do wymiany 

pieców. 

5. Zaopiniowanie projektów uchwał dekretowanych do Komisji. 

6. Pisma skierowane do Komisji. 

7. Ustalenie terminu kolejnego posiedzenia. 

8. Przyjęcie protokołu z 10 posiedzenia Komisji. 

9. Wolne wnioski. 

10. Zamknięcie posiedzenia. 

Pkt 1  

Otwarcie posiedzenia 

Przewodnicząca Komisji N. Wojtera na podstawie listy obecności stwierdziła quorum 

i otworzyła posiedzenie Komisji. Przywitała radnych oraz obecnych na posiedzeniu 

gości. 

Pkt 2  

Uwagi do porządku obrad 

Brak uwag do porządku obrad. 

Przewodnicząca Komisji N. Wojtera przeszła do kolejnego punktu porządku obrad. 
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Pkt 3  

Dyskusja na temat walki ze smogiem oraz wpływu zanieczyszczeń 

powietrza na zdrowie mieszkańców. 

Materiał stanowi załącznik do protokołu. 

Radna E. Krzewina powiedziała, że na jej dzielnicy sytuacja związana ze smogiem 

w porównaniu z latami poprzednimi znacząco uległa poprawie. 

Zastępca Prezydenta B. Bączak wprowadzając do tematu wyjaśnił, iż w Zgierzu 

nastąpiła poprawa jakości powietrza dzięki Programowi „Czyste Powietrze”. Obecnie 

jest chwilowy zastój w realizacji tego programu z uwagi na zmiany  

jakie wprowadzono. Warunkiem rozpoczęcia aplikowania o środki jest wykonanie 

audytu energetycznego, którego koszt szacuje się na minimum 1 700 zł. Zwrot 

z programu za audyt to kwota zaledwie 480 zł. Wyjaśnił, iż we wcześniejszym 

programie środki można było otrzymać na wymianę źródła ciepła, a obecnie często 

musi być wykonana również termomodernizacja. Następnie omówił kwestie związane 

z przeprowadzaniem kontroli, a także poinformował o dalszych planach związanych  

z zakupem mobilnego laboratorium. 

Radny J. Kwiatkowski zapytał, czy właściciel posesji może odmówić przeprowadzenia 

kontroli? 

Komendant Straży Miejskiej w Zgierzu D. Bereżewski odpowiedział, że może odmówić 

kontroli, jednakże konsekwencje są większe niż gdyby okazało się, iż właściciel palił 

nieodpowiednim opałem. Wyjaśnił, że niewpuszczenie Straży Miejskiej na kontrole 

jest przestępstwem, natomiast używanie nieodpowiedniego pieca lub opału to tylko 

wykroczenie.  

Radny T. Dziedzic poruszył temat właścicieli nieruchomości, którzy palą w piecach 

odpadami, a przy kontroli pokazują dokument potwierdzający zakup np. węgla. 

Zapytał, czy są narzędzia, które pozwolą wykryć nieprawidłowość i ukarać 

właściciela? 

Komendant Straży Miejskiej w Zgierzu D. Bereżewski powiedział, że jeżeli jest 

zgłoszenie to pobierana jest próbka do badań laboratoryjnych. 

Przewodnicząca Komisji N. Wojtera zapytała o kontrole przeprowadzane przy pomocy 

dronów.  

Komendant Straży Miejskiej w Zgierzu D. Bereżewski powiedział, że dron jest 

efektowny, ale nie efektywny. Stwierdził, iż nie potrzebuje narzędzia, które będzie 

przez 10 minut latało nad miastem (czas na jaki starcza akumulator). Dodał, iż nadal 

są również wątpliwości prawne, co do możliwości używania dronów nad prywatnymi 

posesjami. 

Radna P. Krysztofiak zapytała, czy to mobilne laboratorium jest tylko do 

kontrolowania domów jednorodzinnych? 
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Komendant Straży Miejskiej w Zgierzu D. Bereżewski powiedział, że przedsiębiorcy 

również podlegają kontroli. 

Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa UMZ A. Sobierajska powiedziała, 

że działania odnoszą się do palenisk, nie do emisji. Nawiązała do zakładu przy  

ul. Sienkiewicza. Kwestie zezwoleń na emisję bada Starostwo Powiatowe oraz 

Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska. 

Radna P. Krysztofiak zapytała, czy Straż Miejska w Zgierzu sama wybiera miejsce 

kontroli? 

Komendant Straży Miejskiej w Zgierzu D. Bereżewski powiedział, że w większości 

przypadków tak. Nadmienił, iż odbywają się również kontrole na zgłoszenie. 

Brak dalszych zgłoszeń. 

Przewodnicząca Komisji N. Wojtera przeszła do kolejnego punktu porządku obrad. 

Pkt 4  

Omówienie sposobów kontroli, planowanych inwestycji oraz dopłat do 

wymiany pieców 

Materiały stanowią załączniki do protokołu. 

Temat omówiony przy punkcie 3. Przewodnicząca Komisji N. Wojtera przeszła do 

kolejnego punktu porządku obrad. 

Pkt 5  

Zaopiniowanie projektów uchwał dekretowanych do Komisji 

Do Komisji dekretowany został projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu 

profilaktyki i korekcji wzroku "Ratujemy wzrok dzieciom w Gminie Miasto Zgierz na 

rok 2025" (Druk nr 177-2025). 

Projekt uchwały omówił R. Chocholski Sekretarz Miasta Zgierza. 

Brak dyskusji. 

Przewodnicząca Komisji N. Wojtera przeszła do głosowania nad wydaniem opinii do 

projektu uchwały. 

Komisja w głosowaniu: za - 8, przeciw – 0, wstrzym. – 0, wydała opinię 

pozytywną - OPINIA NR 22. 

Przewodnicząca Komisji N. Wojtera przeszła do kolejnego punktu porządku obrad. 

Pkt 6  

Pisma skierowane do Komisji 

Brak pism skierowanych do Komisji. 
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Pkt 7  

Ustalenie terminu kolejnego posiedzenia 

Termin kolejnego posiedzenia zostanie przekazany członkom Komisji poprzez system 

eSesja. 

Pkt 8  

Przyjęcie protokołu z 10 posiedzenia Komisji 

Do protokołu nr 10 nie zgłoszono uwag.  

Protokół został przyjęty w głosowaniu: za – 8, przeciw – 0, wstrzym. - 0. 

Pkt 9  

Wolne wnioski 

Przewodnicząca Komisji N. Wojtera przypomniała, iż Komisja na następnym 

posiedzeniu będzie przyjmować plan pracy na II półrocze 2025 r. Poprosiła 

o składanie ewentualnych propozycji tematów. 

Brak zgłoszeń. 

Pkt 10 Zamknięcie posiedzenia 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodnicząca Komisji zamknęła 

posiedzenie. 

Protokołowała 

 


